
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. január 15-én      14.00 órai kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal tanácstermében megtartott üléséről.

Jelen  vannak:  Dr.  Pácziné  Félix  Anna  elnök,  Borbás  Elvira,  Dzsupin  Imréné,  Bánné  Veres 
Zsuzsanna tag.

Bejelentéssel távol:  Bíró László bizottsági tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    Dr. Külüs Ilona gyermekorvos
    Faragó Anita védőnő 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr.  Pácziné  FéliX  Anna  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,   a  bizottsági  ülést  14.00  órakor 
megnyitja. Megállapítja, hogy négy bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Borbás Elvira bizottsági tagot kéri 
fel. 

Javasolja, hogy a meghívóban közölt napirendet és azok sorrendjét fogadják el. 

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére, valamint a napirendi pontokra tett javaslatot  4  igen szavazattal elfogadta.   

1. Védőnői ellátással kapcsolatos tapasztalatok
Előadó: Dr. Páczi Antal háziorvos

Dr. Páczi Antal háziorvos: A védőnői ellátásnál a takarítás megoldódott,  kéri  a védőnőt,  hogy 
mondja el milyen problémák vannak.
 
Faragó  Anita  védőnő: A takarítás  valóban  megoldódott.  Az  önkormányzattal  a  mindennapos 
kapcsolata  jó.  Sajnos  a  gyermekfogorvosi  és  iskolafogászat  nem  megoldott.  A  jogviszony 
rendeződött,  2008.  január  1-től  Botos  Anikó  védőnővel  együtt  Monorierdő  Önkormányzatához 
tartoznak. 

Dr. Páczi Antal háziorvos: Kérdezi a jegyző asszonyt, hogy sikerült e az OEP-nél a papírokat 
elintézni.

Vargáné Vass Éva jegyző: 2007. december 5-ig kellett az OEP-pel a szerződést megkötni. Bevittük 
az  ÁNTSZ  engedélyt,  a  kérelmet  az  összes  melléklettel  felszerelve.  A  védőnői  szolgálattal 
kapcsolatos háromoldalú megállapodást személyesen készítette el, a GESZ vezetőjének Monorra 
meg lett küldve. A megállapodással kapcsolatban a GESZ vezetője valamilyen oknál fogva nem 
jelzett  vissza.  A védőnők  anyagát  a  múlthét  folyamán  hozták.  el.  A szerződések  elkészültek, 
remélhetőleg a bérkifizetéssel kapcsolatban nem lesznek fennakadások. 

Dr. Páczi Antal háziorvos: Várhatóan finanszírozható e az OEP által küldött pénzből a védőnői 
szolgálat?
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Vargáné Vass Éva jegyző: Biztos, hogy nem, szükség lesz önkormányzati támogatásra is. Hiszen 
elmondható, hogy egy új körzet nyitásáról van szó. A legalapvetőbb felszerelés sincs meg. Kizárt, 
hogy a közel 430 – 440 e Ft-ból a védőnői szolgálatot működtetni tudjuk. A költségvetés most van 
tervezés alatt, azt még nem tudja megmondani, hogy ez az összeg milyen nagyságrendű, de ebben 
az évben minden -féle képen szükség lesz önkormányzati forrásra. 

Dr. Páczi Antal háziorvos:  Örül, hogy a védőnői szolgálat külön vált Monortól. Bízik benne, hogy 
a finanszírozásból a védőnői szolgálat ki fog jönni és reméli, hogy a finanszírozást a közeljövőben 
változtatni fogják. Kérdezi a védőnőt, mi a véleménye. 

Faragó  Anita  védőnő:   Monorral  továbbra   is  kapcsolatban  áll,  mivel  az  ÁNTSZ a  szakmai 
felügyelő,  ezért  rendszeresen  meg  kell  jelenni  Monoron  is.  Abban bízik,  hogy a  rendelkezésre 
bocsájtott  pénzösszeg  ténylegesen  a  védőnői  szolgálatra  fordítódik,  és  a  tanácsadót  sikerül 
megfelelően felszerelni. 

Dr.  Páczi  Antal  háziorvos:  Kérdezi  Juhász  Sándor  polgármestert,  hogy  a  konténerekkel 
kapcsolatban, milyen tájékoztatást tud adni.

Juhász Sándor polgármester: A konténerekkel kapcsolatban érdeklődésére azt a felvilágosítást 
kapta, hogy már meg van vásárolva, de szállítási  gondok merültek fel. A konténerek egyébként 
Hollandiából származnak. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A védőnői szolgálat működését érinti, hogy 2008.  január 7-én nem volt 
letakarítva a hátsó járda. Annak ellenére, hogy a Polgármester Úr egy  közmunkást erre kijelölt és 
úgy irányított,  hogy ott  kell  kezdenie  reggel  8.00  órakor.   Megfogja  vizsgálni,  hogy történt  e 
mulasztás. Sajnos azt is tudni kell, hogy -5 C fok alatt a sózás nem sokat ér, mert visszafagy, de 
akkor a hivatal felé jelezni kellett volna, hogy a jég feltöréséhez szerszámot kér. Bízik benne, hogy 
ez többet nem fog előfordulni. 

Dr.  Páczi  Antal    háziorvos:   A  rendelés  reggel  8.00  órakor  kezdődik.  Kéri,  hogy  a  hó  és 
jégeltakarítást már reggel 7.00 órakor kezdjék meg, hogy mire jönnek a betegek a járdák tiszták, 
csúszásmentesek legyenek.  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:   Kérdezi a megjelenteket, hogy  a napirendi ponttal 
kapcsolatban van e hozzászólásuk, javaslatuk.  Megállapítja, hogy nincs. 

Dr. Pácziné Félix Anna szavazásra bocsátja, hogy a bizottság fogadja el a védőnői elátással 
kapcsolatos tájékoztatást. 
A bizottság 4 igen szavazattal határozat hozatal nélkül a tájékoztatót elfogadta. 

2. Védőnői igény felmérése
Előadó: Dr. Páczi Antal háziorvos

  Faragó Anita védőnő

Dr. Páczi Antal háziorvos: A második napirendi ponttal kapcsolatban átadja a szót a védőnőnek.
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Faragó Anita védőnő: Azokat az igényeket sorolja fel, amit a költségvetés elkészítéséhez is be fog 
nyújtani  (gyógyszer,  fertőtlenítő stb.).  Nagy probléma,  hogy semmilyen kifüggesztett  tábla nem 
jelzi  a  védőnői  szolgálat  rendelési  idejét,  védőnő  fogadó  óráját,  tanácsadások  idejét.  Nincs 
megvilágított látásvizsgáló tábla, annak ellenére, hogy azt törvény írja elő. Nincs  színlátó tábla, 
hosszmérő,  ami  szintén  nagyon  fontos  lenne  a  vizeletvizsgálati  tesztcsíkkal  együtt,  amit  a 
terhestanácsadásnál használnak, de eddig még soha nem kaptak rá támogatást. Nincs a vércukor 
méréshez tesztcsík és lándzsa. Tetűirtószerre és védekező eszközre az idei évben is szükség lenne, 
legalább  annyira,  mint  amennyi  tavaly  meg  lett  állapítva.  Tavaly  50  db  tetűirtószer  lett 
megállapítva, amit a második félévtől kezdett kiosztani, amiből 8 db maradt. A védekező eszközből 
8 db lett megállapítva és 5 db fogyott. Kéri, hogy 2008-ban a tetűirtószerből 100 db-ot kaphasson, 
mivel sajnos igen nagy rá az igény.  
Szeretné, ha megkaphatná azt a számítógépes programot, amivel az ÁNTSZ-nél és más szakmai 
helyen is dolgoznak. A jelenlegi programmal igen sok a probléma. (megnyitási, nyomtatási)
Kéri  állapítsanak  meg  egy összeget  a  szakmai  továbbképzésekre,  tájékoztatókra,  segédanyagok 
beszerzésére.  

Vad Mária alpolgármester: Kérdezi, hogy míg Monorhoz tartoztak kérték e a tábla elkészítését.

Faragó Anita védőnő:  Igen kérték, de nem kapták meg. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A megvilágított látásvizsgáló kb. mennyibe kerül?

Faragó Anita védőnő:  Tudomása szerint 50.000.- Ft körül van. 

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető: A költségvetéshez írásba az igényt mikor fogja a védőnő 
benyújtani?

Faragó Anita  védőnő: Az írásos igényt  2008.  január  17-én csütörtökön benyújtja  a hivatalnál, 
amire megpróbálja az árakat is feltüntetni. 

Juhász Sándor polgármester: Javasolja, hogy az eszközök beszerzésével a bizottság bízza meg 
Faragó Anita védőnőt, mivel Ő tudja milyen eszközök kellenek. 

Vargáné Vass Éva jegyző:   A számítógépes programmal kapcsolatban elmondja, hogy azért lett 
beszerezve az OpenOffice program, mert az ingyenes. A hivatalban is azzal dolgoznak és nincs vele 
probléma, lehet vele dolgozni, valószínű valami más beállítási gond lehet. Amennyiben a védőnő 
nem tudja megoldani,  jelezzen a hivatal  rendszergazdájának,  aki  a  helyszínen azt    elhárítja.  A 
védőnői szolgálathoz a rendszergazdának az a javaslata, hogy külön fővonalon rendeljük meg az 
MTT-től az internet hozzáférést, mivel nem tudja garantálni a biztonságos üzemeltetést a háziorvosi 
rendelőn  keresztül.  Mert  a  doktor  úrnak  sem és  a  hivatalnak  sem akar  kárt  okozni.  Ez  plusz 
költségként fog jelentkezni. 

Dr. Pácziné Félis Anna bizottság elnöke:   Megkérdezi van e további hozzászólás vagy javaslat. 
Megállapítja, hogy nincs.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  szavazásra  bocsájtja,  hogy  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottság a védőnői igényt és az internet megrendelését fogadja el.
A bizottság 4 igen szavazattal elfogadta és az alábbi határozatot hozta:
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   MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
         EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

1/2008.(01.15.)EKB 
       határozata

     védőnői igény bejelentéséről

A Monorierdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a védőnői körzet jelölésére táblát készíttessen. A 
körzet  működtetéséhez  a  törvényben  előírt  megvilágított  látásvizsgáló  táblát,  színlátó  táblát, 
hosszmérőt,  vizeletvizsgálati  tesztcsíkot,  vércukor  méréshez  tesztcsíkot  és  lándzsát,  100  db 
tetűirtószert és 8 db védekezőeszköz beszerzését engedélyezze. Járuljon hozzá, hogy az MTT-vel 
külön szerződéssel a védőnői körzet vonatkozásában internet hozzáférés legyen biztosítva. 

Határidő: 2008. évi költségvetés 
Felelős:    Dr. Pácziné Félix Anna

3. Fogorvosi ellátásra javaslat

Dr.  Páczi  Antal  háziorvos:  Bemutatja  Dr.  Daghistani  M. Jasser  fogorvost.  Elmondja,  hogy a 
napirend elnevezése nem a legszerencsésebb, mivel nem a fogorvosi ellátásra szeretne a doktor úr 
javaslatot tenni, hanem egészségügyi ellátásra. Elszeretném mondani, hogy a Dr. Úr már évek óta 
keresi  községünket  és  rajtunk  keresztül  a  monori  hivatalt,  mivel  tudomására  jutott,  hogy 
Monorierdőn  nincs  fogorvosi  ellátás.  Ezért  először  csak  fogorvosi  rendelő  megépítésében 
gondolkodott,  de  ma  már  azt  a  lehetőséget  is  felvetette,  hogy egy egészség  házat  építene.  Az 
építkezés  kivitelezését  szervezését  magára vállalná.  Ezzel  már  a  monori  hivatalt  a  leválás  előtt 
megkereste.

Dr.  Daghastani  M.  Jasser  fogorvos:   Az  projekt   elnevezése  egészségügyi  szolgáltatás,  ami 
magába foglalja a védőnői szolgálatot, háziorvos, gyermekorvos és fogorvosi rendelőket. A rendelő 
az uniós követelményeknek megfelelő lenne. A beruházás kb. 70 -100 mFt-ba kerülne. Ha a projekt 
létre jönne, arra gondol, hogy a hivatallal szerződést kötne közös megegyezéssel, hogy a hivatal 
havonta  4  -500 E Ft   részletet  fizetne.20  évre  gondolt,  akkor  már  egy kis  hasznot  is  hozna a 
befektetés. A befektetési szándék már három éve húzódik, a monori testület jóvá is hagyta volna, ha 
Monorierdő  nem  válik  le.  A  leválás  miatt  kell  a  monorierdői  hivatallal  elölről   kezdeni  a 
tárgyalásokat. 

Juhász Sándor polgármester:  Az ingatlan rezsiköltsége kit terhel?

Dr. Páczi Antal háziorvos: A rezsiköltség többféle képen elképzelhető. Az önkormányzatnak kell 
biztosítani  a  helyiséget.  Van  olyan  település,  mint  pl.  Pilis,  ahol  olyan  szerződést  kötöttek  az 
orvosokkal,  hogy  biztosítja  az  önkormányzat  a  helyiséget,  a  takarítást  a  takarító  szerekkel,  a 
veszélyes  hulladék elszállítását,  biztosítja  a  fűtést  világítást,  igaz nem ingyen,  mert  az  orvosok 
havonta mindezért fizetnek 35 E Ft-ot. Van olyan település, ahol az önkormányzat nem szál be 
semmivel. Pl. ilyen Monor. Tehát a rezsiköltség a háziorvos és az önkormányzat között létrejött 
szerződés függvénye. 
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Juhász Sándor polgármester:  Kérdezi, hogy 20 év után a tulajdon jog kié lesz?

Dr. Daghastani M. Jasser fogorvos:  20 év után a tulajdon jogot átruházza az önkormányzatra, 
de erről kell kötni egy megegyezést.  Ha a megállapított törlesztést az önkormányzat nem fizeti, 
akkor egy összegben lenne köteles megfizetni a fennmaradó összeget. 

Juhász Sándor polgármester: Január 31-én lesz testületi ülés, ott a javaslatról tárgyalni fognak, és 
várhatóan döntés is születik. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Felteszi a kérdést, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban 
van e még valakinek hozzászólása, kiegészítése. Megállapítja , hogy nincs. 

Dr. Pácziné Félix Anna szavazásra bocsátja, hogy a bizottság a tájékoztatót fogadja el. 
A bizottság 4 igen szavazattal a tájékoztatót határozati javaslat nélkül elfogadta. 

4. Egyebek 

Vad Mária alpolgármester:  A hóeltakarítással kapcsolatban kérdezi, hogy az iskola és az óvoda 
előtt, miért a közmunkások takarítanak, mikor mind a két helyen gondnokok vannak alkalmazva. A 
hóeltakarítás az ő dolguk lenne. 

Juhász Sándor polgármester:  Igen az ő dolguk lenne, de ahhoz be kellene rendelni őket. 

Borbás Elvira tag:  A községben ismét nagyon sok a szemét lerakat. Ha a szemét lerakójának az 
észlelő szólni mer, durván, trágárul válaszolnak. Kérdezi, hogy mint képviselő vagy akár a lakos, 
mit tehet a szemetelőkkel szemben. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Amennyiben ismert a  elkövető fel kell jelenteni,  a szemetelés tényét 
két tanúval kell igazolni, és szabálysértési eljárás indul ellene.  bizonyítani. 

Bánné Veres Zsuzsanna tag: Jelzi, hogy a MÁV peronok sincsenek a hótól letakarítva. Kérdezi, 
hogy a MÁV-ot nem lehet felszólítani, hogy a havat a peronon takarítsák le?

Borbás Elvira tag: Az állomás területe a legforgalmasabb. Sajnos egyetlen szeméttartó, csikktartó 
nincs kihelyezve. Javasolja, hogy a hivatal vegyen 2 db szemét és  3 db csikktartót és kéri, hogy  a 
javaslatot a PTB is tárgyalja.

Juhász Sándor polgármester: Sajnos igen nagy a vandalizmus, egyes emberek az erejüket a kukák 
tönkretételén  próbálják  ki.  Biztos  benne,  hogy  2  -3  hét  múlva  a  kihelyezett  kukákat  is 
szétrugdossák. 

Borbás Elvira tag:  Az embereket meg kell tanítani arra, hogy a saját környezetüket ne piszkolják, 
vigyázzanak a tisztaságra. A szemlélet váltás érdekében javaslom a kukák kihelyezését. 

Dr. Páczi Antal háziorvos:  Kérdezi, hogy Monorierdőn van e a közterület felügyelőnek olyan 
jogköre, hogy a szemetelőt a helyszínen felelősségre vonja, bírságolja. 

Juhász Sándor polgármester: Nincs ilyen jogköre, önkormányzati rendelet sincs róla.
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Dr. Páczi Antal háziorvos:  Javasolja, hogy az EKB a következő ülésen külön napirendi pontban 
tárgyaljon a közterület felügyelő jogköréről, kéri Vargáné Vass Éva jegyzőt, hogy nézzen utána, 
milyen  jogszabályi  háttérrel  lehet  a  közterület  felügyelőnek  olyan  jogkört  biztosítani,  hogy  a 
szemetelőket tettenérés esetén a helyszínen meg lehessen büntetni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Felteszi a kérdést, hogy a napirenddel kapcsolatban van 
e még valakinek hozzászólása, javaslata. Megállapítja, hogy nincs.

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy az önkormányzat a MÁV területére 
vásároljon 2 db rögzíthető szemeteskukát és 3 db csikktartót. 
A bizottság 4  igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

2/2008.(01.15.) EKB
       határozata

  a MÁV területén elhelyezésre kerülő rögzíthető 
       szemeteskuka és csikktartó vásárlásáról

Monorierdő  Községi Önkormányzat  Képviselő-testület   Egészségügyi  és  Környezetvédelmi 
Bizottsága  javasolja, hogy az önkormányzat vásároljon 2 db szemetes kukát és 3  db csikktartót, 
melyek a MÁV peron részén kerülne elhelyezésre. 

Határidő: 2008. évi költségvetés tárgyalása    
Felelős:     Dr. Pácziné Félix Anna 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi a bizottságot, hogy az egyebekben kívánnak e 
még  valamit  megtárgyalni.  Megállapítja,  hogy  több  kérdés  és  felvetés  nincs,  a  bizottság  több 
napirendi pontot nem tárgyal, az ülést 15.07 órakor bezárja.

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna     Borbás Elvira
bizottság elnöke  jkv. hitelesítője

Kifutné Szerencsi Ildikó
    jegyzőkönyvvezető


